

be operated, without producing any real advantages to the neighbouring Parishes.—Wherefore the Petitioners pray the House to accord to Doctor *Labrie* the privilege prayed for, of erecting the said Bridge.

On motion of Mr. *Viger*, seconded by Mr. *Després*,
Resolved, That the said Petition be referred to the Committee to whom has been referred the Petition of *Jacques Labrie*.

Referred.

Petition of St. Benoit in favour of Labrie's Bridge.

A Petition from the Inhabitants of the Parish of *St. Benoit*, County of *York*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Viger*, and the same was received and read; setting forth, That the Bridge which *Jacques Labrie* proposes to erect over the River *des Mille Iles*, opposite to the Village of *St. Eustache*, would prove a material improvement of the communication of that extensive portion of the District of *Montreal*; would considerably facilitate trade; would secure and render more easy the conveyance to *Montreal* of the products of agriculture, and be of general utility to the public.—Wherefore the Petitioners pray the House to accord to the said *Jacques Labrie* the privilege prayed for, of erecting the said Bridge.

Referred.

On motion of Mr. *Viger*, seconded by Mr. *Després*,
Resolved, That the said Petition be referred to the Committee to whom has been referred the Petition of *Jacques Labrie*.

Petition of E. N. L. Dumont, for a Bridge over River Jésus.

A Petition from *Eustache Nicolas Lambert Dumont*, Esquire, whose name is thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Taschereau*, and the same was received and read; setting forth, That by the erection of a Bridge over the Rapid situate where the Lake of the two Mountains discharges itself into the River *Jésus*, from the firm land to the *Ile Spenard*, and from the said Island to *Ile Jésus*, in the County of *Effingham*, the communication to and from *Saint Eustache* would be greatly ameliorated, and the commerce of its inhabitants, and of the neighbouring Parishes, Townships and Settlements, in the County of *York*, and of the public in general, would be considerably increased. That the Petitioner would propose to build and maintain, at his own expense, a Bridge at the aforesaid place, if the Provincial Parliament would by an Act authorise him so to do, and grant to him, his heirs and assigns, the rightful possession of the said Bridge for the space of fifty years, and from thence until His Majesty, his Heirs or Successors, should think proper to pay the value of the said Bridge to the Petitioner; also the right of erecting a Gate, and exacting for the passage over the said Bridge whatever rights the Provincial Parliament would in its wisdom think competent. Wherefore the Petitioner prays the House will take his Petition into consideration, and make an Act in his favour for the proposed purpose.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Lagueur*,

Resolved, That the said Petition be referred to the Committee to whom has been referred the Petition of *Jacques Labrie*.

Referred.

On motion of Mr. *Vanfelson*, seconded by Mr. *Lagueur*,

Ordered, That Mr. *Huot* and Mr. *Dénéchau* be added to the said Committee.

Petition of St. Thomas, praying to be authorised to make Regulations of Police.

A Petition from divers Freeholders in the Parish of *St. Thomas*, County of *Devon*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Després*, and the same was received and read; setting forth, That the Village in the Parish of *St. Thomas*, in the aforesaid County of *Devon*, consists of sixty-seven Houses, and contains three hundred and ninety-two souls.—That the Petitioners are of opinion that the holding of a Market in the said Village, regularly thrice a week, would prove greatly beneficial, not only to the public at large, but also to the persons there resident, and especially to the poor of the said Village, who would be enabled to derive from the produce of their day's work the means of subsistence; would prove greatly beneficial also to the inhabitants of the neighbouring Parishes, who would find a sure vent for their commodities on Market days.—That the Petitioners take the

Vol. 27.

liberty

Pourquoi les Pétitionnaires concluent à ce qu'il plaise à la Chambre accorder au Docteur *Labrie* le Privilège qu'il demande pour construire le susdit Pont.

Sur Motion de Mr. *Viger*, secondé par Mr. *Després*,
Résolu, Que ladite Pétition soit référée au Comité auquel a été référée la Pétition de *Jacques Labrie*.

Référé.

Une Pétition des Habitans de la Paroisse de *Saint Benoit*, Comté de *York*, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. *Viger*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que le Pont que le Sieur *Jacques Labrie* offre de construire sur la Rivière des *Mille Iles*, vis-à-vis le Village de *Saint Eustache*, seroit une amélioration conséquente pour les Communications de cette partie étendue du District de *Montreal*, qu'il faciliteroit considérablement le Commerce, rendroit beaucoup plus sûr et plus aisé le transport des produits de l'Agriculture à *Montréal*, et seroit généralement utile au Public. En conséquence les Pétitionnaires supplient la Chambre de vouloir bien accorder audit Sieur *Jacques Labrie* le Privilège qu'il demande pour construire ledit Pont.

Pétition de St. Benoit au soutien du Pont de Labrie.

Sur Motion de Mr. *Viger*, secondé par Mr. *Després*,
Résolu, Que ladite Pétition soit référée au Comité auquel a été référée la Pétition de *Jacques Labrie*.

Référé.

Une Pétition d'*Eustache Nicolas Lambert Dumont*, Ecuyer, Seigneur de *Saint Eustache*, dont le nom y est soussigné, a été présentée à la Chambre par Mr. *Taschereau*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que l'érection d'un Pont sur le Rapide qui fait la décharge du Lac des deux Montagnes dans la Rivière *Jésus*, depuis la terre ferme jusqu'à l'*Ile Spenard*, et depuis l'*Ile Spenard* à l'*Ile Jésus* dans le Comté d'*Effingham*, amélioreroit de beaucoup la communication de *Saint Eustache*, et augmenteroit l'aisance et la facilité du Commerce des Habitans de *Saint Eustache*, des Paroisses, Townships et Concessions voisines dans le Comté de *York* et du Public en général. Que le Pétitionnaire proposeroit d'ériger et maintenir un Pont audit lieu à ses frais et dépens, si le Parlement Provincial vouloit passer un Acte pour l'y autoriser et le déclarer revêtu de la propriété dudit Pont, pour lui, ses hoirs et ayans cause, pendant l'espace de Cinquante ans, et de là jusqu'à ce que Sa Majesté, ses Héritiers ou Successeurs trouvent à propos de payer au Pétitionnaire la valeur dudit Pont, avec le droit d'ériger une Barrière, et d'exiger et recevoir pour le passage sur ledit Pont, tels droits que le Parlement Provincial dans sa sagesse jugera raisonnables. C'est pourquoi le Pétitionnaire supplie la Chambre de prendre sa Requête en considération, et passer un Acte en sa faveur pour les fins proposées.

Pétition d'E. N. L. Dumont pour un Pont sur la Rivière Jésus.

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Lagueur*,

Résolu, Que ladite Pétition soit référée au Comité auquel a été référée la Pétition de *Jacques Labrie*.

Référé.

Sur Motion de Mr. *Vanfelson*, secondé par Mr. *Lagueur*,

Ordonné, Que Mr. *Huot* et Mr. *Dénéchau* soient ajoutés audit Comité.

Une Pétition de divers Propriétaires de la Paroisse de *Saint Thomas*, Comté de *Devon*, a été présentée à la Chambre par Mr. *Després*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que le Village de la Paroisse de *Saint Thomas*, en le susdit Comté de *Devon*, est composé de Soixante et sept Maisons, et contient trois cent quatre-vingt-deux âmes. Que les Pétitionnaires croient que s'il y avoit un Marché qui se tiendrait régulièrement trois fois la Semaine audit Village, ce seroit d'un grand avantage, non seulement au Public en général, mais aux personnes qui y résident, notamment aux pauvres dudit Village qui pourroient, avec le fruit de leurs journées, y avoir de quoi subsister, et encore aux habitants des Paroisses circonvoisines, qui seroient certains d'y vendre leurs denrées aux jours de Marché fixés. Qu'une Police audit Village de *Saint Thomas* y seroit bien nécessaire, pour les raisons ci-après déduites.

Pétition de St. Thomas, demandant à être autorisé à faire des Règlements de Police.